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Podgotica, 20. jul 2015. godine

SKUPtTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPle, predsjednik

Pogtovani predsjednfee,

U skladu sa stavom 7 dana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore u prilogu
dostavljam pisane odgovore na poslaniela pitanja, postavljena tokom Premijerskog
sata odrianog 26. juna 2015. godine.

S pogtovanjem,



7. Suljo MUSTAFIe

POSLANINO PITANJE

Pogtovani Predsjedniee Vlade,

Sta Vlada namjerava preduzeti, u cilju unapredenja vodosnabdijevanja

naselja na Crnogorkom prinnorju koja, i pored postojanja Regionalnog

vodovoda, te definisanih obaveza lokalnih uprava u torn pravcu, jog

nemaju izgradenu vodovodnu infrastrukturu, i samim tim ni vodu za

piee, niti za "tehnieku" upotrebu? Takode, zanima nas kakav je kvalitet

vode za piee kojom se snabdijevaju op gtine na Primorju, kako iz

regionalnog, tako i iz postojeeih lokalnih vodovodnih sistema, ko je

ovla gaen da yr-al kontrolu kvaliteta i kakvi su nalazi dosadagnjih

ispitivanja? Isto tako, zanima nas zbog etega postoje velike razlike u

cijenama vode u pojedinim op gtinama, i posebno u odnosu na cijenu

vode koja se isporueuje iz Regionalnog vodovoda?

Podsjeaam da je, u vezi sa ovim pitanjem Vlada, jo g 30. Januara 2014.

godine, donijela odredene zakljueke, gdje se jasno defini g u obaveze JP

Regionalni vodovod, op gtina i njihovih vodovodnih preduzeea, u vezi sa

izgradnjom infrastrukture tamo gdje ne postoji, te u vezi sa

metodologijom utvrclivanja cijena vode, kao i obaveze Ministarstva



zdravlja i Ministarstva poljoprivrede i nadleThih oko kontrole kvaliteta

vode.

Obrazloienje

Neposredan povod za otvaranje ovog ptianja jeste situacija u Baru, a

vjerovatno i u nekim drugim opgtinama.

Primjera radi, ac itavo jedno naselje u Baru, Mala Volujica — Sveti Ivan, u

kome 2ivi oko dvjesta domaainstava, smje gteno na svega stotinka

metara od mrek regionalnog vodovoda, nema rijekno

vodosnabdijevanje. Stanovni gtvo ovog naselja, koje nije turistiat ko, yea

rezidentno, preiivljava pravu dramu Yee godinama, zbog nerijeknog

vodosnabdijevanja.

Nemaju vodu ni za tehnit'ku upotrebu, yea se slue vodom iz oblrinjeg

potoka, koja je u potpunosti neispravna. Obraeanje mnogim

institucijama u dr2avi nije im pomoglo, jer uglavnom se upueuje na

lokalni nivo. Medutim, ni na toj adresi i pored vi gegodi g njih zahtjeva,

nema konkretnih pomaka.

Zaista, ako ranije nije bib o uslova, zbog tehnlakih nemoguanosti ill malih

kolidna vode, bib o je za okkivati da ee se, nakon izgradnje regionalnog

vodovoda, to pitanje pokti rjekvati. Meclutim, ni nakon ktiri godine,

nema konkretnih pomaka.



Vode nemaju ni u drugim naseljima, kao to su Dobra Voda, Veliki

pijesak, Utjeha, Bu gat ltd., gdje postoji nekoliko hiljada

objekata,rezidenata, all i kuea za odmor, ten a stotine hotela gdje, i

poslije prolaska regionalnog vodovoda, nema ni nagovje gtaja da ee se

dosada g nji nadn snabdjevanja — cistijernama, uz visoke cijene,

zamijeniti boljim i jeftinijim — kroz mreiu prikjaenu na regionalni

vodovod.

Takode, nagl8avam visoku cijenu vode koju plataju potro'ga6i, daleko

veal od one koja se ne kupuje od Regionalnog vodova.

Vjerujem da, isti iii sli6aj problem, moida u ne gto manjoj mjeri, postoji i

u nekim drugim primorskim op gtina ma, all su ovi prinnjeri iz Bara veoam

odgledni, i govore o prili6no neodgovornom odnosu prema gradanima

— da neki od njih u 21. vijeku nemaju rije geno vodosnabdijevanje, ted a

sve to pla6aju po nerealno visokoj cijeni.

Molim Vas da ml odgovor dostavite i u pisanoj formi.



ODGOVOR

Patovani potpredsjedniZe Mustafieu,

Prije nego to konkretno odgovorim na Va ge pitanje, htio bih da u

nekoliko uvodnih reZenica podsjetim na stanje koje smo po pitanju

vodosnabdijevanja crnogorskog primorja imali do prije samo pet

godina, odnosno do momenta kada je paten u funkciju dio

regionalnog sistema vodosnabdijevanja.

Turisti koji su posjedvali nak, zemlju kao i gradani opgtina

crnogorskog primorja nerijetko su u ljetnjim mjesecima bill izloieni

potpunom nedostatku ili restrikcijama vode. To je direktno ugroiavalo

opredjeljenje da gradanima primorskih op§tina obezbijedimo ovaj

osnovni preduslov pristojne egzistencije, all i ambiciju da pothemo da

stvaramo visokokvalitetnu turistierku destinaciju. Zbog toga smo,

prvenstveno, intenzivirali aktivnosti na izgradnji Regionalnog

vodovoda za crnogorsko primorje i dio sistema pustili u funkciju

krajem septembra 2010. godine sa uvjerenjem da je u pitanju dotad

jedna od najvainijih infrastrukturnih pretpostavki ekonomskog

razvoja nige zemlje.



Takode, podsjetanja radi, polev ad 2004. godine do danas u

vodosnabdijevanje op gtina Primorskog regiona uloieno je preko 100

miliona eura. Dozvolite da pomenem, da smo u istom periodu za

tretman otpadnih voda koji je u direktnoj korelaciji sa sistemom

vodosnabdijevanja, ukljuEujuei i projekte koji su u fazi realizacije,

uloiili preko 210 miliona eura.

Poslanke Mustafieu,

do 2010. godine imali smo problem sa nedostatkom vode, a sad kad je

imamo dovoljno, naroEito iz sistema Regionalnog vodovoda, prioritet

treba da nam bude kvalitet vode koja se distribuira krajnjim

korisnicima.

Kada je u pitanju kvalitet vode iz tog sistema, u prethodnom periodu

ispitivanja su wine nadleine institucije u Podgorici, Baru i Cetinju. Od

2015. godine sve primorske opgtine, kao i Regionalni vodovod,

zakljuZile su Ugovor sa Institutom za javno zdravlje (koji jedini ima

akreditovanu i mikrobiologku i fiziEkohemijsku laboratoriju za

ispitivanje), osim JP Vodovod i kanalizacija Bar, koji je insistirao da

Institut vr g i povremeno uzimanje i mikrobiolo gko ispitivanje uzoraka

vode za piee, dok fiziEko-hemijsko ispitivanje vrg i Dom zdravlja Bar.



Prema rezultatima laboratorija koje su wine ispitivanje u 2014.

godini, mole se zakljuati da kvalitet vode u primorskim op'Stinama

varira zavisno od vremenskih uslova, perioda godine, stanja

vodovodne mreie i sl. Fiziao hemijska neispravnost bila je izraiena u

Ulcinju i to zbog poveeanog sadriaja gvoida, mangana i povremeno

visoke koncentracije rezidualnog hlora, dok se u svim op gtinama u

periodu obilnih padavina pojavljivala poveeana zamueenost. U Tivtu i

Kotoru u ljetnjem periodu dolazi do zaslanjenja vode za piee. Svi

uzorci hlorisane vode za piee iz Regionalnog vodovoda, odgovarali su

mikrobiolaki i flea() hemijski propisanim normama.

Poseban dio Va geg pitanja odnosi se na cijene vode. Oeigledno je da

se funkcionisanje sistema vodosnabdijevanja na crnogorskom

primorju treba optimizovati i reformisati prije svega u cilju

smanjivanja trakova, pa samim tim i cijena vode ka krajnjim

potroSacima. Ovo pitanje je u nadleinosti jedinica lokalne

samouprave koje usvajaju cijenu vode na osnovu predloga lokalnih

vodovodnih preduzeea, a u narednom periodu cijena bi se trebala

predlagati na osnovu jedinstvene metodologije.

esto i bez ikakve kontrole kvaliteta iii uz neredovnu kontrolu, lokalna

vodovodna preduzeta na primorju uzimaju i distribuiraju vodu sa



lokalnih vodoizvoritta. Pogretna je percepcija u javnosti da je uzrok

tome visoka cijena vode iz Regionalnog vodovoda.

Naime, cijena vode iz regionalnog vodovodnog sistema je uz

saglasnost Vlade, odlukom Upravnog odbora Regionalnog vodovoda,

usvojena 2013. godine, iznosi 0,29 €/m3 i ista je za sva vodovodna

preduzeea na crnogorskom primorju. Koko su pojedina vodovodna

preduzka od 2013. godine odbijala da preuzmu vodu tokom cijele

godine, Vlada Crne Gore je dala saglasnost na prijedlog Regionalnog

vodovoda u vezi nove cjenovne politike, koja pravi razliku u cijeni

vode zavisno od toga da Ii se preuzima tokom cijele godine ili u

kraeem periodu. Tako je utvrdena cijena od 0,29 €/m3 za

kontinuiranu isporuku tokom 12 mjeseci; 0,42 €/m3 za isporuku u

periodu od test do 12 mjeseci; 0,58 €/m3 za isporuku kraeu od test

mjeseci, au i ne manje od tri mjeseca.

Podsjeeanja radi, rijee je o vodi visokog kvaliteta, klase Al, sa izvoritta

eiji kapacitet prevazilazi dugoroEne potrebe crnogorskog primorja.

Navedene cijene vode iz Regionalnog vodovoda su niie od cijena vode

koju lokalna vodovodna preduzeea isporueuju krajnjim potrotaeima, a

koje se razlikuju po opttinama.



Pripremom novog zakonskog rjeknja stvoritemo osnov za usvajanje

jedinstvene metodologije za utvrdivanje cijene vode, kako iz

Regionalnog tako i iz lokalnih vodovoda. Trenutno radimo na pripremi

predmetne metodologije i analiziramo mogutnost uvodenja regulacije

ovog pitanja. Po njenom usvajanju, sva lokalna vodovodna preduzeta,

kao i Regionalni vodovod bila bi u obavezi da predlaiu cijenu vode

obratunatu na taj natin.

Gospodine Mustafitu,

Informacijom koju je Vlada usvojila 30. januara 2014. godine donijeti

su zakljueci kojim je preporuteno op gtinama crnogorskog primorja da

prioritetno - pristupe izgradnji vodovodne mreie u naseljima u kojim

ona nije izgradena, kao i razvoja mreie do lokacija planiranih za

izgradnju velikih turistiekih objekata.

Za finansiranje ovih projekata postoji vie moguenosti, potev od

povoljnih kreditnih aranimana KfW banke za primorski region, kao i

EBRD-a. Naime, Ministarstvo odriivog razvoja i turizma je u saradnji

sa Regionalnim vodovodom, zapotelo komunikaciju sa Evropskom

bankom za obnovu i razvoj u cilju definisanja modela finansiranja tih

projekata za pet opSitina crnogorskog primorja (Ulcinj, Bar, Kotor,



Tivat i Herceg Novi) u iznosu od 22 miliona eura. Nakon sagledavanja

kreditne sposobnosti navedenih pet op gtina od strane Ministarstva

finansija, opgtine ee biti u prilici da pristupe realizaciji ovih projekata,

postupno i u fazama, po pojedinaenim naseljima, u zavisnosti od

prioriteta. Kvalitet dobijene podr gke od strane EBRD ogleda se i u

namjeri da kroz grant obezbijedi izradu kompletne projektne

dokumentacije.

Da zakljuZim, Driava je omogueila izgradnju primarne mreie i

obezbijedila dovoljno vode kroz realizaciju projekta Regionalnog

vodovoda. Bez obzira na to to smo time rije gili vigedecenijski

problem gradana primorskog regiona, kapaciteti iskori geenosti resursa

ovog sistema su na niskom nivou. Pitanje izgradnje sekundarne

vodovodne mreie je u iskljueivoj nadleinosti lokalnih samouprava i

zato je neophodan njihov proaktivniji pristup.

U	 gest	 opgtina	 crnogorskog	 primorja	 problematikom

vodosnabdijevanja bavi se osam nezavisnih pravnih subjekata. RijeZ je

o test lokalnih vodovodnih preduzeea, Vodakomu i Regionalnom

vodovodu.



Dakle, Vlada je po pitanju rje gavanja problema vodosnabdijevanja na

primorju uradila sve to je u njenoj nadleinosti. Adrese za najveti dio

Va geg pitanja, poput izgradnje sekundarne mreie i cjenovne politike

su nadleini organi lokalne samouprave.

Zahvaljujem na painji.
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